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Description

Silence was kept in families of the Nazi regime’s victims as well as those of the perpetrators. Without relativizing the responsibility for the
crimes, parallels can be found with regard to the effects. Johannes Reitter reconstructs the biographies of ancestors over whose involvement in the
events of that time a veil of silence was placed for decades. The focus is on the questions of who these ancestors were, when and under what
circumstances the silence was broken, and what similarities, but also differences, are discernible. 20 individual cases are reviewed. The biography
of an ancestor of the author who was executed in 1940, which guided the research, is also outlined in an excursus. Archival records, oral history
interviews, and documents from the families’ possessions form the source base of this qualitative study. Types, patterns, and causes of silence are
analyzed.

in German:
Geschwiegen wurde sowohl in Familien von Opfern des nationalsozialistischen Regimes als auch von Tätern und Täterinnen. Ohne die
Verantwortung für die Verbrechen zu relativieren, lassen sich Parallelen hinsichtlich der Auswirkungen feststellen. Johannes Reitter rekonstruiert
die Biografien von Vorfahren, über deren Involvierung in die Geschehnisse jener Zeit jahrzehntelang ein Mantel des Schweigens gebreitet war.
Im Mittelpunkt stehen die Fragen, wer diese Vorfahren waren, wann und unter welchen Umständen das Schweigen durchbrochen wurde und
welche Gemeinsamkeiten, aber auch Unterschiede erkennbar sind. 20 Einzelfälle werden aufgearbeitet. Auch die forschungsleitende Biografie
eines 1940 hingerichteten Vorfahren des Autors wird in einem Exkurs skizziert. Archivalien, Oral-History-Interviews und Dokumente aus dem
Besitz der Familien bilden die Quellenbasis dieser qualitativen Studie. Typen, Muster und Ursachen des Schweigens werden analysiert.
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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